



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ 14-10/451

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the CICA Member States and has the honour to forward herewith the Concept Paper and Programme of the International Forum on *Opportunities for Cooperation of the CICA Member States in the Field of Digitalization of the Economy*.

The event will be organized by the Republic of Kazakhstan on 9 September 2021 in an online format under the CICA Plan on Implementation of Confidence Building Measures for 2021.

*Enclosure: as stated, on
11 p.*

The Forum will serve as a platform for the CICA Member States' representatives to deliver their statements on the proposed topics. In that respect, the Chairmanship requests the CICA Member States to submit participants' registration forms and the names of nominated speakers **by 20 August 2021**.

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Nur-Sultan, 23 July 2021



**MEMBER STATES
OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES
IN ASIA**



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ 14-10/451

Секретариат Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) свидетельствует свое уважение государствам-членам СВМДА и имеет честь препроводить концепцию и программу Международного форума «Возможности сотрудничества государств-членов СВМДА в сфере цифровизации экономики».

Мероприятие будет проводиться Республикой Казахстан в онлайн-формате 9 сентября 2021 года в рамках Плана СВМДА по реализации мер доверия на 2021 год.

*Приложение:
упомянутое, на 11 л.*

В ходе конференции предусмотрено выступление представителей государств-членов СВМДА по предлагаемым темам. В этой связи, Председательство просит государства-членов СВМДА в срок **до 20 августа 2021 года** направить заполненные регистрационные формы участников, а также предложить кандидатуры спикеров.

Секретариат пользуется случаем, чтобы возобновить государствам-членам СВМДА уверения в своем высоком уважении.

город Нур-Султан, 23 июля 2021 года



**ГОСУДАРСТВА-ЧЛЕНЫ
СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ И
МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

CONCEPT PAPER
International Forum on
“Opportunities for Cooperation of the CICA Member States
in the Field of Digitalization of the Economy”

Background:

Globally, digitalization is a concept of economic activity based on digital technologies being introduced into various spheres of life and production. And this concept is widely implemented in all countries without exception.

Digitalization is becoming a priority area for production development and a driving force for sustainable development. The development of the digital economy in all sectors and levels of production provides significant economic benefits, including an increase in labor productivity in both the public and private sectors of social production.

Small and medium-sized enterprises (SMEs) play an important role in the development of the country as a whole. The role of SMEs in the economic life of society cannot be overestimated: it contributes to the prosperity of the country, increases employment of the population, forms healthy competition, promotes the development of innovation and the resolution of many social problems. Therefore, state support for entrepreneurship is extremely important in order to create favorable conditions for its further development, including in the context of digital transformation.

In this regard, it is important to discuss issues of digitalization of the economy in the CICA area, digitalization programs at the state level and in the private sector, the impact of digitalization processes on the development of SMEs and the economy as a whole, as well as the establishment of cooperation between representatives of the CICA Member States to exchange experience and resolve relevant digitalization issues through the use of advanced technologies.

Forum’s topic: Opportunities for Cooperation of the CICA Member States in the Field of Digitalization of the Economy

Goals: discussion, exchange of experience and best practices in the field of digitalization of the economy.

Issues for discussion:

Session 1 – Actions in progress and main problems in the CICA Member States in the field of digitalization;

Session 2 – Actions taken to support SMEs to stimulate digital transformation of activities;

Session 3 – National digital currencies: present and future;

Session 4 – Development of electronic commerce in the CICA Member States. Cooperation perspectives.

Date: 9 September 2021, 02:00 pm (GMT+6, Nur-Sultan time).

Format: ZOOM video conference.

Organizer: Damu Entrepreneurship Development Fund JSC (<http://www.damu.kz>).

Participants:

Representatives of state bodies, institutions and organizations of the CICA Member States in the field of development of the national economy, trade, small and medium-sized enterprises, as well as other interested organizations.

Participants from Kazakhstan:

- Ministry of Digital Development, Innovations and Aerospace Industry of the Republic of Kazakhstan,
- Ministry of National Economy of the Republic of Kazakhstan,
- Ministry of Trade and Integration of the Republic of Kazakhstan,
- National Bank of the Republic of Kazakhstan,
- Astana International Financial Centre,
- Baiterek National Managing Holding JSC,
- Atameken National Chamber of Entrepreneurs of the Republic of Kazakhstan,
- Kazakh Invest JSC.

Working language: English, Russian (*simultaneous interpretation*).

Focal points:

- **Mr. Aidos AKHMETOV**, Chief Manager of the Department of Borrowings and International Relations, Damu Entrepreneurship Development Fund JSC, email: akhmetov.aidos@fund.kz, tel: +7 707 511 9009;
 - **Mr. Marat JANIKEYEV**, Officer of the CICA Secretariat, email: m.janikeyev@s-cica.org, tel: +7 777 181 1110.
-



PROGRAMME
International Forum on
“Opportunities for Cooperation of the CICA Member States in the
Field of Digitalization of the Economy”

Date: Thursday, 9 September 2021

Time: 02:00 pm (GMT+6, Nur-Sultan time)

Platform: Zoom Application

Videoconference

TIME	STATEMENTS
1:50 pm	<i>Participants join the Forum</i>
2:00 – 2:05 pm	Opening remarks Moderator 1 – vacant
2:05 – 2:10 pm	Welcoming remarks of the Forum organizer Chairperson of the Managing Board of DAMU EDF JSC G.A.Buribayeva
2:10 - 2:15 pm	Welcoming remarks Executive Director of the CICA Secretariat K. Sarybay

Parallel sessions

2:15 - 3:05 pm	<p>Session 1. Actions in progress and main problems in the CICA Member States in the field of digitalization</p>	2:15 - 3:05 pm	<p>Session 3. National digital currencies: present and future</p>
	<p>Moderator 1 – vacant</p> <p>Speakers: 1. Ms. Nazgul Bazhayeva, Director of the Digital Transformation Department of the Ministry of Digital Development, Innovations and Aerospace Industry of the Republic of Kazakhstan <i>Topic: Development of the digitalization of the economy in the Republic of Kazakhstan</i></p> <p>2. Vacant. 3. Vacant. 4. Vacant.</p> <p>Q&A (10 min)</p>		<p>Moderator 2 - vacant</p> <p>Speakers: 1. Mr. Binur Zhalenov, Chairman of the Board of the Payment and Financial Technology Development Center of the National Bank of the Republic of Kazakhstan JSC <i>Topic:</i></p> <p>2. Vacant. 3. Vacant. 4. Vacant.</p> <p>Q&A (10 min)</p>
3:05 - 3:55 pm	<p>Session 2 Actions taken to support SMEs to stimulate digital transformation of activities</p>	3:05 - 3:55 pm	<p>Session 4. Development of electronic commerce in the CICA Member States. Cooperation perspectives</p>
	<p>Moderator 1</p> <p>Speakers:</p>		<p>Moderator 2</p> <p>Speakers:</p>

	<p>1. DAMU Entrepreneurship Development Fund JSC <i>Topic:</i></p> <p>2. Vacant. 3. Vacant. 4. Vacant.</p> <p>Q&A (10 min)</p>		<p>1. Mr. Erbol Medeuov, Deputy Director of the Digitalization Department the Ministry of Trade and Integration of the Republic of Kazakhstan <i>Topic: Development of electronic commerce in the Republic of Kazakhstan</i></p> <p>2. Vacant. 3. Vacant. 4. Vacant.</p> <p>Q&A (10 min)</p>
3:55-4:05 pm	Wrap-up, Moderator 1		

Focal points:

- **Mr. Aidos AKHMETOV**, Chief Manager of the Department of Borrowings and International Relations, Damu Entrepreneurship Development Fund JSC, email: akhmetov.aidos@fund.kz, tel: +7 707 511 9009;
- **Mr. Marat JANIKEYEV**, Officer of the CICA Secretariat, email: m.janikeyev@s-cica.org, tel: +7 777 181 1110.

Концепция проведения международного Форума «Возможности сотрудничества государств-членов СВМДА в сфере цифровизации экономики»

Введение:

Цифровизация в глобальном плане представляет собой концепцию экономической деятельности, основанной на цифровых технологиях, внедряемых в разные сферы жизни и производства. И эта концепция широко внедряется во всех без исключения странах.

Цифровизация становится приоритетным направлением развития производства и движущей силой устойчивого развития. Развитие цифровой экономики во всех секторах и уровнях производства позволяет получать значительные экономические выгоды, в том числе рост производительности труда как в государственном, так и в частном секторах общественного производства.

Субъекты малого и среднего предпринимательства (далее-МСП) играют важную роль в развитии страны в целом. Роль МСП в экономической жизни общества невозможно переоценить: оно способствует процветанию страны, повышает уровень занятости населения, формирует здоровую конкуренцию, способствует развитию инновационной деятельности и решению многих социальных проблем. Поэтому крайне важна государственная поддержка предпринимательства с целью создания благоприятных условий для его дальнейшего развития, в том числе и в контексте цифровой трансформации.

В этой связи важным представляется обсуждение вопросов цифровизации экономики на пространстве СВМДА, программ цифровизации на государственном уровне и в частном секторе, влияния процессов цифровизации на развитие МСП и экономики в целом, а также налаживание сотрудничества между представителями государств-членов СВМДА для обмена опытом и решения актуальных вопросов цифровизации путем применения передовых технологий.

Тема Форума: «Возможности сотрудничества государств-членов СВМДА в сфере цифровизации экономики».

Цели: обсуждение, обмен опытом и передовой практикой в сфере цифровизации экономики

Вопросы для обсуждения:

Сессия I – «Принимаемые меры и основные проблемы в государствах-членах СВМДА в сфере цифровизации»;

Сессия II – «Меры государственной поддержки МСП для стимулирования цифровой трансформации деятельности»;

Сессия III – «Национальный цифровые валюты: настоящее и будущее»;

Сессия IV – «Развитие электронной торговли в государствах-членах СВМДА. Перспективы сотрудничества».

Дата проведения: 9 сентября 2021 года, 14:00 (GMT+6, время г. Нур-Султан).

Формат: видеоконференция на платформе ZOOM.

Организатор: АО «Фонд развития предпринимательства «Даму» (<http://www.damu.kz/>).

Участники:

Представители государственных органов, учреждений и организаций государств-членов СВМДА в сфере развития национальной экономики, торговли, малого и среднего предпринимательства, а также другие заинтересованные организации.

Участники от казахстанской стороны:

- Министерство цифрового развития, инноваций и аэрокосмической промышленности Республики Казахстан;
- Министерство национальной экономики Республики Казахстан;
- Министерство торговли и интеграции Республики Казахстан;
- Национальный Банк Республики Казахстан;
- АО «Международный финансовый центр «Астана»;
- АО «Национальный управляющий холидинг «Байтерек»;
- Национальная палата предпринимателей Республики Казахстан «Атамекен»;
- АО «Kazakh Invest».

Языки мероприятия: английский, русский (*синхронный перевод*).

Контактные лица:

- **Айдос АХМЕТОВ**, Главный менеджер Департамента заимствования и международных отношений, АО «Фонд развития предпринимательства «Даму», e-mail: Akhmetov.Aidos@fund.kz, тел: +7 707 511 9009;
 - **Марат ДЖАНИКЕЕВ**, Специалист Секретариата СВМДА, e-mail: m.janikeyev@s-cica.org, тел: +7 777 181 1110.
-



ПРОГРАММА
международного Форума
«Возможности сотрудничества государств-членов СВМДА в
сфере цифровизации экономики»

Дата проведения: Четверг, 9 сентября 2021года.

Время проведения: 14:00 (GMT+6, по времени г.Нур-Султан).

Платформа: приложение Zoom.

Видеоконференция

ВРЕМЯ	ВЫСТУПЛЕНИЕ
13:50	<i>Подключение участников</i>
14:00 - 14:05	Открытие Форума Модератор 1 – Вакантно
14:05 - 14:10	Приветственное слово организатора Форума Председатель Правления АО «ФРП «ДАМУ» Бурибаева Г.А.
14:10 - 14:15	Приветственное слово Исполнительный директор Секретариата СВМДА К. Сарыбай

Параллельные сессии

14:15 - 15:05	<p>Сессия I. Принимаемые меры и основные проблемы в странах СВМДА в сфере цифровизации</p>	14:15 - 15:05	<p>Сессия III. Национальные цифровые валюты: настоящее и будущее</p>
	<p>Модератор 1 - вакантно</p> <p>Спикеры: 1. Г-жа Бажаева Назгуль Аманкуловна, Директор Департамента Цифровой трансформации Министерства цифрового развития, инновации и аэрокосмической промышленности Республики Казахстан <i>Тема доклада: Развитие цифровизации экономики в Республике Казахстан</i></p> <p>2. Вакантно. 3. Вакантно. 4. Вакантно.</p> <p>Обсуждение: 10 мин</p>		<p>Модератор 2 - вакантно</p> <p>Спикеры: 1. Г-н Жаленов Бинур Муратович, Председатель Правления АО «Центр развития платежных и финансовых технологий Национального Банка Республики Казахстан» <i>Тема доклада:</i></p> <p>2. Вакантно. 3. Вакантно. 4. Вакантно.</p> <p>Обсуждение: 10 мин</p>
15:05 - 15:55	<p>Сессия II Меры государственной поддержки МСП для стимулирования цифровой трансформации деятельности</p>	15:05 - 15:55	<p>Сессия IV. Развитие электронной торговли в странах СВМДА. Перспективы сотрудничества</p>
	<p>Модератор 1</p> <p>Спикеры:</p>		<p>Модератор 2</p> <p>Спикеры:</p>

	<p>1. АО «Фонд развития предпринимательства «Даму» <u>Тема доклада:</u></p> <p>2. Вакантно; 3. Вакантно; 4. Вакантно.</p> <p>Обсуждение: 10 мин</p>		<p>1. г-н Медеуов Ербол Даулетбекұлы, Заместитель Директора Департамента цифровизации Министерства торговли и интеграции Республики Казахстан <u>Тема доклада:</u> Развитие электронной торговли в Республике Казахстан</p> <p>2. Вакантно; 3. Вакантно; 4. Вакантно.</p> <p>Обсуждение: 10 мин</p>
15:55-16:05	Итоговое резюме Модератора 1		

Контактные лица:

- **Айдос АХМЕТОВ**, Главный менеджер Департамента заимствования и международных отношений, АО «Фонд развития предпринимательства «Даму», e-mail: Akhmetov.Aidos@fund.kz, тел: +7 707 511 9009;
- **Марат ДЖАНИКЕЕВ**, Специалист Секретариата СВМДА, e-mail: m.janikeyev@s-cica.org, тел: +7 777 181 1110.



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

REGISTRATION FORM

**International Forum on Opportunities for Cooperation of the CICA
Member States in the Field of Digitalization of the Economy
to be hosted by Republic of Kazakhstan**

on September 9, 2021 at 14:00 (GMT +6, Nur-Sultan time)

First Name:	
Last Name:	
Country Organisation:	
Title/Position:	
Topic of a speech (<i>only for speaker</i>)	
Email Address:	
Phone Number:	

Please fill in CAPITAL LETTERS and return this registration form no later than 2 August 2021 to m.janikeyev@s-cica.org or Whatsapp number +7 777 181 11 10